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Slovo starost y
Vážení spoluobčané,

v rámci novinek v našem městě, 
bych chtěl potěšit občany lokality 
Zahrádky a ulice Dlouhá. Městu se 
podařilo získat dotaci na vybudování 
nových chodníků a parkovacích stání. 
Žádost o dotaci na Státní fond doprav-
ní infrastruktury byla podána v lednu 
letošního roku. Informaci o přiznání 
dotace ve výši 7,5 mil. korun obdrželo 
město počátkem července. Je to první 
krok k dokončení projektu, který svo-
jí historií sahá až do roku 2007. Nyní 
bude probíhat příprava podkladů pro 
výběrové řízení na zhotovitele. Odha-
dované náklady na celý projekt jsou 
dle projektové dokumentace 16 mil. 
korun bez DPH. Přesný termín rea-
lizace v tuto chvíli není známý. Další 
bodem v rámci projektu budou jednání 
s úřadem Středočeského kraje ohledně 
termínu dokončení opravy krajské ko-
munikace v ulici Dlouhá, která musí 
proběhnout před vybudováním nových 
chodníků. Vedení města bude občany 
včas informovat.

V polovině července byly zahájeny 
stavební práce na vybudování nového 
parkoviště pod poštou v ulici Palacké-
ho. Město oslovilo ve výběrovém řízení 
tři uchazeče: firmu Svoboda, firmu 
Miroslav Rejzek a firmu Stavotrans 
s.r.o. Mnichovo Hradiště. Nejvýhod-
nější nabídku podala firma Svoboda 
v celkové výši 1.036.885 Kč bez DPH. 
Projektovou dokumentaci zpracoval 
Ing. Jaroslav Sedláček z Bosně. Ter-
mín dokončení dle smlouvy o dílo je 
do 30. 10. 2017.

/pokračování na straně 2/

Žáci 9. A při slavnostním vyřazení. Třídním učitelem této třídy byl Jiří Kužel.

Roubenková v íla je 
zase na svém místě

Jak si mnozí z vás mohli při procházce 
Plakánkem povšimnout, dřevěná socha 
u studánky Roubenky, která byla opěvo-
vána básníkem Fráňou Šrámkem, zmize-
la. Nebyla ukradena, jak se mnozí domní-
vali, ale byla úmyslně odstraněna. 

Povětrnostní vlivy, vlhko a déšť totiž 
udělaly své a na soše se podepsaly – zača-
la uhnívat. Jelikož rezidentům Střehomi 
a přátelům hospůdky U Zvoničky nebyl 
její osud lhostejný, započala se veřejná 
sbírka, kterou mohl finančně podpořit 
každý.

Začátkem léta se nápad nechat zhotovit 
novou Roubenkovou vílu mohl zrealizovat, 
ve sbírce se vybralo přes 5.000 Kč. Sochu 
zhotovil pan Pilař z Rohatska a slavnostní 
den zasazení byl stanoven na 17. června. 
Práce netrvaly dlouho a obřad byl spíše 
decentní v okruhu blízkých přátel a lidí, 
kteří se na projektu podíleli. Víla byla slav-
nostně pokřtěna panem Soukalem a za do-
provodu hudby ponechána na svém novém 
bydlišti. Procházka údolím Plakánku je 
zase taková, jak jsme zvyklí.               

Lucie Svobodová
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Další stavební činnost byla zahájena 
v prostorách budovy bývalé spořitelny 
na náměstí. Prostory v přízemí budovy bu-
dou přebudovány pro potřeby pobočky Čes-
ké pošty. Do výběrového řízení se přihlási-
ly čtyři firmy: ZETA Benátky s.r.o., Karel 
Hosa – ZETEZA, Stavby Koťátko Sobotka 
a Luboš Roudnický – Stavitel z Předměřic. 
Nejvýhodnější nabídku podala fa. ZETA 
Benátky s.r.o. v celkové výši 993.301 Kč bez 
DPH. Projektovou dokumentaci zpracoval 
Ing. Lubor Jenček ze Sobotky. Termín do-
končení je stanoven do 30. 9. 2017. Poté bu-
dou prostory předány České poště.

V polovině června se naplno rozeběhly 
stavební práce na vodojemu Horní Bousov. 
Byla stržena stará střecha a strop. Probíha-
ly práce spojené se šalováním a přípravou 
na vylití nového stropu budovy. Nyní bu-
dou pokračovat práce na novém zastřeše-
ní budovy a část prací se přesune do vnitř-
ních prostor budovy. Zde začnou práce 
spojené se sanací stropů nad oběma nádr-
žemi a výměnou armatur na nátokovém 
a výtokovém potrubí. Opakovaně apeluji 
na občany, aby se chovali ke spotřebě vody 
uvědoměle, protože zásobování občanů pit-
nou vodou pojede pouze na jednu nádrž.

V období letních prázdnin probíha-
jí prakticky ve všech městech údržbové 
a opravné práce ve školských zařízeních. 
Nejinak je to i v našem městě, kde město 
je zřizovatelem ZŠ a MŠ. V základní škole 
bude z důvodu navyšujícího se počtu žáků 
vybudováno nové sociální zařízení pro 
chlapce v přízemí staré budovy. Investice 

194.000 Kč bez DPH. Požadavek vznikl 
na základě kontroly z Krajské hygienické 
stanice na podzim roku 2016. 

Další údržbové práce probíhají v budo-
vě MŠ v Zahradní ulici. Ve dvou třídách 
budou vyměněna zářivková svítidla za mo-
dernější a úspornější LED svítidla. Stará 
30tiletá svítidla nesplňovala hygienické 
normy nasvícení. Investice 170.000 Kč 
bez DPH. Dále bude provedena výměna li-
tinových radiátorů v 1. patře na sociálních 
zařízeních a v přízemí v šatně. Investice 
do topení bude činit 65.000 Kč bez DPH. 
Další investicí je výměna PVC a koberců 
ve třídách v přízemí a v 1. patře. Výměna 
bude stát 97.000 Kč bez DPH.

Poslední plánovanou investicí je obno-
va herních prvků pro děti v zahradě MŠ. 

V roce 2016 byly odstraněny původní a ne-
bezpečné kovové herní prvky. Firma Hři-
ště.cz s.r.o., která vyhrála výběrové řízení, 
zahájí práce na přelomu měsíce července 
a srpna. Plánovaná investice 559.720 Kč 
bez DPH. Přes letní prázdniny investuje 
město z rozpočtu do oprav ve školských 
zařízeních celkem 1.085.720 Kč bez DPH.

V bývalé budově školy v místní části Hor-
ní Bousov byly dokončeny práce na zpro-
voznění sociálních zařízení, oprava kana-
lizace, oprava elektroinstalace a lokálního 
vytápění. Dále byly ukončeny zednické 
práce po výměně oken v celé budově. Po-
stupně budou k dispozici pro spolkovou 
činnost dvě bývalé třídy, sociální zařízení 
a prostory místní knihovny. Zbývá opravit 
a zrenovovat parkety ve třídách, vymalo-
vat a zrenovovat hlavní vchodové dveře. 
Celkové náklady za ukončené práce činí 
zatím 795.000 Kč bez DPH.

Kulturní památky. Během léta se pokra-
čuje na restaurování několika kulturních 
památek v našem městě a okolí. Jedná 
se o restaurování krucifixu s kamenným 
podstavcem v ulici Příhonská u domu 
Lukášových. Po sejmutí a rozebrání ko-
vových částí zástupci odboru památkové 
péče konstatovali, že se jedná o naprostý 
unikát provedení kříže s Kristem v rámci 
České republiky. Restaurování a zpětná 
montáž bude ukončena na podzim letoš-
ního roku. 

Další kulturní památkou, která se nyní 
restauruje, je kříž v místní části Střehom 
u bývalé sodovkárny. Kamenný podsta-
vec byl očištěn, kříž sejmut a pracuje se 
na jeho obnově. Zpětná instalace proběh-
ne také na podzim letošního roku.

Probíhá také oprava kříže na hřbitově 
v Dolním Bousově, který není zapsanou 
kulturní památkou. Práce spojené s ob-
novou běží dle časového harmonogramu. 
Kříž byl ve velmi špatném technickém sta-
vu. Zmíněné práce provádí akademický 
sochař Martin Pokorný z Čížovek.

Kříž, který zdobí hřbitov na Bechovi, 
se také restauruje. Práce provádí kovářství 
Pavel Kverek. Starý kříž bude nahrazen re-
plikou z dubového dřeva. Zatím je připra-
veno nové pískovcové lože s držákem pro 
ukotvení kříže. Dále budou zrenovována 
vstupní vrata a kovové části oplocení.

V rámci zvýšení bezpečnosti a plynu-
losti dopravy byly v místních částech Be-
chov a Horní Bousov ve spolupráci se Stře-
dočeským krajem instalovány tzv. prvky 
systému aktivního monitoringu – zařízení 
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Slavnostního otevření stezky se zúčastnili všichni její tvůrci (vleva): Pavel Kverek, Miro-
slav Boček, Pavla Bartková, Zuzana Hejnová a Dita Říhová.              Foto R. Stránský
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Energetick ý 
sloupek

Podomní prodej v oblasti energií 
skrývá spoustu rizik a nebezpečí, které 
si je potřeba uvědomit. I Dolní Bousov 
byl v posledních dnech těmito prodejci 
navštíven.

Produkty a společnosti, které podo-
mní prodejci zastupují, ani zdaleka ne-
patří k těm nejvýhodnějším na trhu 
a častokrát bývají odběratelé poškoze-
ni, protože podepíší smlouvu s horší 
cenou, než za kterou doposud odebíra-
li. Prodejci se mohou vydávat za pra-
covníky dominantních dodavatelů. 
Uvádějí nepravdivé údaje o úspoře 
a další lživé informace (například: 
„Váš dodavatel končí“ či „u ČEZu mu-
síte platit příspěvky na obnovitelné 
zdroje, u nás ne“ apod.).

Díky těmto praktikám byl v po-
sledních letech upravován i energetic-
ký zákon, aby více chránil konečné 
spotřebitele. Jednou ze změn v záko-
ně je i možnost bezsankčně vypově-
dět smlouvu ještě 15 dní po zahájení 
odběru u nového dodavatele. Tento 
zákon se snaží dodavatelé obejít na-
příklad darováním žárovek „zdarma“ 
ke každé sepsané smlouvě. Problém 
pak nastává při rušení smlouvy na do-
dávky, kdy dodavatelé požadují ná-
hradu za darované žárovky v řádu tisí-
ců korun. Důležité je řešit situaci co 
nejdříve a pokud se již tak nestalo, 
tak nerozbalovat žárovky. Odstoupe-
ní, či výpověď smlouvy je poté jedno-
dušší.    

Pokud máte zkušenost s podomním 
prodejcem a nevíte si s něčím rady, ob-
raťte se na energetického poradce pro 
Vaše město.

Aleš Matyásko
776623323

ales.matyasko@optimal-energy.cz

Vít ání občánků
Vítání nových občánků Dolního Bouso-

va se uskuteční dne 23. 9. 2017. Vítat se bu-
dou děti narozené v období od 1. 1. 2017 
do 30. 6. 2017. Přihlášku si rodiče mohou 

vyzvednout na matrice městského úřadu, 
případně ji naleznou na webových strán-
kách města nebo si ji mohou nechat zaslat 
e-mailem. Vyplněnou přihlášku je třeba 

doručit na matriku a to nejpozději 5 dnů 
před stanoveným termínem konání akce. 
O hodině konání budou rodiče informová-
ni na jimi sdělený kontakt. Případné bližší 
informace poskytne matrikářka městské-
ho úřadu, tel. 326 396 423, e-mail: matri-
ka@dolni-bousov.cz.      Marcela Jelínková

pro měření rychlosti s informačním pane-
lem, kamerou a počítačovou jednotkou pro 
vyhodnocování získaných dat. Do konce 
měsíce června běžel zkušební provoz za-
řízení. Nasbíraná data budou sloužit jak 
pro policii ČR, tak i pro zástupce vedení 
města v řešení závažných dopravních pře-
stupků, nedodržování povolené rychlosti 
a monitoringu dopravy atd…

V neděli 11. 6. 2017 v rámci dětského 
dne otevřelo město Dolní Bousov II. nauč-
nou stezku pro pěší pod názvem „Krajinou 
Červenského rybníka“. V den otevření na-
vštívilo stezku kolem čtyř set návštěvníků, 
z toho byla třetina dětí. Investorem vybu-
dování stezky bylo město. Náklady spojené 
s vyčištěním trasy, výrobou mobiliáře (ta-
bule, mostky, lávky, směrovníky) a grafiky 
činily 388.000 Kč. Tímto bych chtěl podě-

kovat všem, kteří se podíleli na vybudování 
této nádherné stezky. V týmu, který připra-
voval stezku půl roku, byli: kovářství Pavel 
Kverek (mobiliář), přírodovědný kroužek 
pod vedením Pavly Bartkové a Zuzany Hej-
nové (úklid stezky, texty tabulí, koordinace 
projektu), vedoucí IC Dita Říhová, firma 
Horák Region Design (grafika) a kresby 
dodala paní Jarmila Jakubcová. Dále bych 
chtěl také poděkovat členům rybářských 
spolků Dolní Bousov a Sobotka, kteří se 
podíleli na organizaci dětského dne. Ceny 
a odměny dodal úřad Středočeského kraje 
v rámci podpory obdobných akcí pro děti. 
Všem občanům vřele doporučuji stezku na-
vštívit a na chvíli si vyčistit hlavu procház-
kou nádhernou přírodou.

Přeji vám hezký zbytek léta.
Miroslav Boček

starosta města

Odpadové okénko
Občané Dolního Bousova recyklací 
elektrospotřebičů výrazně ulevili ži-
votnímu prostředí.

Loni občané odevzdali na sběrný 
dvůr v Dolním Bousově k recyklaci přes 
200 televizí a téměř 2 tuny dalšího drob-
ného elektroodpadu. Snaha obyvatel 
obce recyklovat staré a nepoužívané 
elektrospotřebiče se již několik let vyplá-
cí. Naše obec obdržela certifikát vypoví-
dající nejen o přínosech třídění televizí, 
ale také o velkém významu sběru drob-
ných spotřebičů, jako jsou mobilní telefo-
ny. Díky environmentálnímu vyúčtování 
společnosti ASEKOL můžeme nyní přes-
ně vyčíslit, o kolik elektrické energie, 
ropy, uhlí, primárních surovin či vody 
jsme díky recyklaci vysloužilého elektra 
ušetřili ekosystém Země. Víme také, 
o jaké množství jsme snížili produkci 
skleníkových plynů CO

2
 nebo nebezpeč-

ného odpadu. Informace vycházejí ze 
studií neziskové společnosti ASEKOL, 
která s obcí dlouhodobě spolupracuje 
na recyklaci vytříděných elektrozařízení.

Z Certifikátu environmentálního vy-
účtování společnosti ASEKOL vyplývá, 
že občané Dolního Bousova a spádových 
obcí v loňském roce vytřídili 205 televizí 
a 1 887 kg drobných spotřebičů. Tím 
jsme uspořili 71,39 MWh elektřiny, 
3 875 litrů ropy, 330 m3 vody a 3 tuny 
dalších primárních surovin. Navíc jsme 
snížili emise skleníkových plynů o 15 
tun CO

2
 ekv., a produkci nebezpečných 

odpadů o 69,90 tun.

Výsledek studie jednoznačně proká-
zal, že zpětný odběr elektrozařízení, 
i těch nejmenších, má nezanedbatelný 
pozitivní dopad na životní prostředí. 
Když si uvědomíme, že recyklace běž-
ných 100 televizorů uspoří spotřebu elek-
trické energie pro domácnost až na 4 
roky, nebo ušetří přibližně 400 litrů ropy 
potřebných až k sedmi cestám do Chor-
vatska, jsou to impozantní čísla. Všichni 
ti, kteří tříděním takto zásadně přispívají 
k ochraně životního prostředí, si zaslou-
ží obrovský dík.

Miroslav Boček
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K rátce z  Bousovska

Slavnostní vyřazení žáků devátých tříd. 
Dne 30. 6. 2017 proběhlo na školním dvo-
ře každoroční slavnostní vyřazení žáků 
devátých tříd. Každý z 39 žáků obdržel 
od svého třídního učitele slavnostní stuhu 
s nápisem Absolvent 2017, z rukou pana 
starosty Miroslava Bočka pamětní list 
a květinu. Poté následovala děkovná řeč 
žáků, krátký proslov třídních učitelů, pana 
Jiřího Kužela a paní Ingrid Mendlíkové, 
při kterém nejedno oko deváťáků nezůsta-
lo suché. A nakonec všichni žáci prošli po-
myslnou bránou do jejich nového života. 
Všem deváťákům přejeme hodně úspěchů 
v jejich dalším studiu. Ostatním žákům 
a všem zaměstnancům naší základní školy 
a mateřské školy děkuji za jejich celoroční 
práci a přeji slunečné prázdniny plné krás-
ných zážitků.                            K. Karnová

Morava nebo Dolní Bousov? Ve čtvrtek 
19. července 2017 uveřejnily Lidové novi-
ny velký článek Jany Machalické „Ideální 

česká umělkyně a vlastenka“ o životě a od-
kazu velké české herečky Otýlie Sklenářo-
vé-Malé. Hodnotí v něm život a herecké 
působení velké umělkyně a její odkaz. 
Bohužel se dopustila jedné závažné chyby. 
Píše, že po smrti matky: „Otec ji pak poslal 
k babičce na Moravu, kde se až jako osmi-
letá začala učit česky.“ Skutečností je, že 
babička žila v Dolním Bousově v Čechách 
a malá Otýlie chodila v letech 1853/1854 
do zdejší školy. Paní redaktorka si pobyt 
na Moravě vybájila – asi si Dolní Bousov 
zaměnila za moravský hrad Bouzov – jak 
se již stalo mnohokrát.                 K. Bílek

Mistrovství ČR v autocrossu. Ve dnech 5. 
a 6. srpna 2017 se koná na závodišti Ra-
chvala v Dolním Bousově Mezinárodní 
mistrovství ČR v autocrossu. Hlavní pro-
gram závodu je v neděli včetně doprovod-
ných akcí (akademie pro začínající jezdce 
ve věku od 5 do 8 let - jízda v buggyně, 
šlapací motokáry, skákací hrad, lety vr-

tulníkem, občerstvení atd.). Semifinálové 
a finálové jízdy závodu jsou plánované 
na 14. hodin. Případné bližší informa-
ce lze dohledat na webových stránkách 
www.amkdb.cz.                       M. Tejchman

Zářijový zájezd do divadla. V sobotu 16. 9. 
pořádá město Dolní Bousov zájezd do Di-
vadla Broadway na muzikál Mýdlový princ. 
Představení je od 14 hod., předpokládaný 
odjezd ve 12 z náměstí TGM. Cena vstu-
penky včetně dopravy je 470 Kč. Vstupen-
ky budou od poloviny srpna ke koupi v in-
focentru v Kostelní ulici. 
Mýdlový princ v Divadle Broadway - mu-
zikálem provázejí známé hity Václava 
Neckáře, který v muzikálu hraje jednu 
z klíčových postav. Zazní tak například 
hity Čaroděj Dobroděj, Ša-la-la-la-la-la-li, 
Svatovítský chrám, Půlnoční, Kdo vchá-
zí do tvých snů, má lásko, Mýdlový princ 
a další. V příběhu ze zapadlého koutu šu-
mavských hvozdů se můžete těšit na vy-

Žáci 9. B při slavnostním vyřazení. Třídní učitelkou této třídy byla paní Ingrid Mendlíková.
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nikající herecké představitele stejně jako 
na mimořádné pěvecké výkony zpěváků 
(např. Martin Dejdar, Sagvan Tofi, Tereza 
Kostková, Jitka Schneiderová, Ivana Jire-
šová, Aleš Háma, Václav Kopta). Mýdlový 
princ je muzikálová komedie se silnými 
lidskými příběhy.                   M. Jelínková

Jubileum. Před 80 lety uctili bousovští 
občané na náměstí před školou památku 
právě zesnulého prezidenta Tomáše Ga-
rrigua Masaryka (14. 9. 1937). Tryzna 
k uctění památky našeho prvního pre-
zidenta T. G. Maryka se konala v den 
pohřbu 21. září 1937. Čestnou stráž zde 

postupně drželi sokolové, řezníci, malé 
cvičenky sokola, baráčníci, žáci a žákyně 
středních a základních škol a další. Bě-
hem dne také probíhalo před ozdobenou 
bustou prezidenta defilé všech místních 
korporací.

D. Říhová

V této rubrice je místo i pro vaše sdělení, názory a zajímavé informace, na které byste rádi upozornili další obyvatele Dolního 
Bousova a okolí. Své příspěvky zasílejte emailem či poštou do redakce nebo je přineste osobně do infocentra v Kostelní ulici. 
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Dět sk ý den u Čer venského r ybníka

Podběráky, splávky, pruty s navijáky 
a mnoho dalšího rybářského náčiní si 
mohli návštěvníci prohlédnout a vyzkou-
šet v rámci dětského dne spojeného se 
slavnostním otevřením nové naučné stez-
ky. Druhá dolnobousovská naučná stezka 
má název Krajinou Červenského rybníka. 
Dětský den měl tedy navazující téma – tvr-
dil, že „Ve vodě nežijí jen vodníci“. Během 
putování za vodníkem čekalo na malé ná-
vštěvníky čtrnáct soutěžních stanovišť. 
Za splněný úkol dostali razítko na star-
tovní kartičku, která se na konci putová-
ní stala jakousi vstupenkou na raft. Rafty 
převážely děti přes velký Továrenský ryb-
ník k vodníkovi, který jim jako odměnu 
za účast každému věnoval diplom a věc-
né ceny. „Pěkné, tematicky laděné ceny 
i diplomy poskytl Český rybářský svaz 
a dostalo se na všechny děti, které podle 
pravidel prošly všechna stanoviště na na-
učné stezce. Odhadujeme, že se slavnost-
ního otevření zúčastnilo zhruba čtyři sta 
lidí, z toho bylo sto dvacet pět dětských 
návštěvníků,“ řekla Dita Říhová, vedou-
cího místního infocentra a organizátorka 
nedělního programu. 

Děti měly možnost vyzkoušet si lovení 
balónků či plastových ryb podběrákem, tre-
fovaly se prutem na cíl, skákaly v pytli jako 
žabáci, poznávaly ryby a vodní živočichy, 
střílely rybí krmení prakem, hledaly perlu, 
stříhaly jako rak a mnoho dalšího. Všech-
ny úkoly měly co dočinění s vodou, rybami 
či živočichy žijícími právě okolo rybníka. 

Již podle názvů jednotlivých stanovišť, na-
příklad: Lov ryb, U rybáře, U čápa, U ške-
ble a podobně, mohli návštěvníci odhado-
vat, co je asi čeká. Velké nadšení panovalo 
například u disciplíny, kde se zkoušelo na-
hazovat na cíl rybářským prutem. „Většina 
dětí držela rybářský prut poprvé v životě, 
a i přesto se jim po názorné ukázce poda-
řilo nahodit. Nahazování si zkoušeli i rodi-
če, kteří zjistili, že to není tak jednoduché, 
jak to vypadá,“ prozradila Pavlína Zoufa-
lá, která měla na starosti toto stanoviště. 
Děti, ale i dospělí měli možnost obdivovat 
v akváriích malou živou štiku, kapra, cejna 
nebo perlína.

Některá stanoviště nebyla zaměřená 
na pohybovou dovednost, ale naopak 
na znalosti přírody. „Nejmenší děti si vy-
barvovaly omalovánky broučků, motýlů, 
ptáků, a starší ti měl y za úkol poznávačku 
ptáků, rostlin, brouků a motýlů nebo pěti-
vrstvé puzzle vývoje rosničky, vážky, vče-
ly,“ upřesňuje soutěžní úkoly na stanovišti 
nazvaným Život v trávě Pavla Bartková, 
která jej měla po celý den na starost. Míst, 
kde si mohli soutěžící vyzkoušet své vědo-
mosti, bylo na soutěžním okruhu několik. 

„Na zajištění všech potřebných sta-
novišť se podíleli rybáři z místního ry-
bářského svazu, kteří také zapůjčili své 
zázemí u Továrenského rybníka, dále 
členové skautského oddílu, žáci deváté 
třídy a mnoho dalších dobrovolníků, kte-
rým bych chtěla touto cestou poděkovat,“ 
uzavírá za pořadatele dětského dne Dita 
Říhová. 

Druhá naučná stezka se začala připra-
vovat na podzim minulého roku. Je na ní 
celkem šest naučných tabulí, jedem mos-
tek, dvě lávky a měří něco málo přes tři ki-
lometry. Na jejím vybudování se podílelo 
velké množství lidí. Předně tedy hlavním 
zadavatelem a investorem bylo město Dol-
ní Bousov v čele se starostou Miroslavem 
Bočkem. Ten mimo jiné jednal s vlastníky 
dotčených pozemků, aby bylo možno vů-
bec začít. Stezka nevede jen katastrálním 
územím Dolního Bousova, ale také oblastí 
patřící obci Osek. Práce všech členů byla 
týmová a jen částečně lze rozdělit jednot-



Různé

www.dolni-bousov.cz Ročník 53 - číslo 4/20177

Hormonální jógová terapie pro 
ženy v Dolním Bousově

S hormonální jógovou terapií pro ženy 
dle Dinah Rodrigues jsem se poprvé setka-
la před více jak třemi lety. Ač jsem sama 
lektorkou jógy pro děti i dospělé, neměla 
jsem tušení, o co vlastně jde. Moje kama-
rádka v tu dobu řešila problémy se štítnou 
žlázou a přihlásila se na kurz hormonál-
ní jógy. Po absolvování byla nadšená, 
jak tato metoda funguje. Vyhledala jsem 
si tedy informace a přihlásila se na kurz 
k certifikované lektorce. I já byla nadše-
ná. Následovalo osobní setkání s autor-
kou této terapie – paní Dinah Rodrigues, 
která vloni poprvé navštívila Prahu. Toto 
setkání se mi stalo osudným. Když jsem 
na vlastní oči viděla, jak vitální, energická 
a krásná dáma Dinah Rodrigues je, bylo 
rozhodnuto. Stanu se certifikovanou lek-
torkou této terapie a budu předávat tuto 
úžasnou metodu ostatním ženám. Nutno 
podotknout, že Dinah je 90 let! Stále cvi-
čí, cestuje po světě, organizuje přednášky 
a školí budoucí lektory. A jak sama prohlá-
sila: „Je mi teprve 90 let, mám před sebou 
ještě spoustu plánů“.

Dinah Rodrigues pochází z Brazílie 
a józe se věnuje více jak 50 let. Vystudova-
la psychologii, nicméně ve světě je známá 
především jako jógová lektorka a terapeut-
ka. Sestavu HJT vytvářela téměř 20 let, 
vše konzultovala s uznávanými jógovými 
učiteli, ale také lékaři a fyzioterapeuty. Je 
zastáncem propojení klasické a alterna-
tivní medicíny a zkušené lékaře klasické 
medicíny velmi uznává. I to byl důvod, aby 
proběhla v Brazílii vědecká analýza jejich 
postupů. Byly vybrány ženy se zdravotní-

mi problémy spojenými s hormonální ne-
rovnováhou a ty začaly cvičit sestavu HJT. 
Ještě předtím jim byly odebrány vzorky 
krve (kvůli změření hormonální hladiny) 
a vyplnily dotazníky, ve kterých uvedly 
diagnózu včetně intenzity symptomů. Vý-
sledky této analýzy byly skvělé – u 100 % 
účastnic došlo po 3 – 4 měsících pravidel-
ného cvičení sestavy HJT k vymizení sym-
ptomů bez užívání léků. Hladina ženských 
hormonů vzrostla průměrně o 154 %! Se-
stava harmonizuje hormonální systém – 
tzn., že tedy i u žen, které měly hladinu 
ženských hormonů vyšší, než je standar-
dem, došlo k optimálnímu nastavení. 

A co tedy přesně HJT je? Jedná se 
o dynamickou sestavu jógových cviků, 

které jsou doplněné o intenzivní dechové 
techniky a techniky k přesouvání a usměr-
ňování energie. Cvičení aktivuje žlázy 
s vnitřní sekrecí, které produkují hormo-
ny. Sestava působí na ženské tělo komplex-
ně – na úrovni fyzické, emoční, mentální 
a duchovní. 

HJT pomáhá při následujících problémech:

▸ Menopauza, předčasná menopauza

▸ Cysty na vaječnících

▸ PMS (premenstruační syndrom)

▸ Polycystické vaječníky (symptomy – 
nadměrné ochlupení, akné, přibývání 
na váze, neplodnost) 

▸ Ztráta menstruace a ovulace

livé realizace. Mobiliář stezky, kam patří 
stojany se stříškami, lavička, můstky, uka-
zatele a fyzická příprava trasy, stejně tak 
kácení dřevin a další úpravy měl pod kří-
dly ornitolog Pavel Kverek. Také sestavil 
text o nejstarším slavíkovi v naší republi-
ce, který je na informační tabuli číslo tři. 
Jeho dílem je taktéž kompletní obsah tabu-
le číslo čtyři. Ta se věnuje ornitologii jako 
celku. Je autorem i mnoha publikovaných 
snímků.  

Pavla Bartková, která v současné době 
spolu s Lenkou Hejnovou vede dětský dol-
nobousovský Přírodovědný kroužek, měla 

na starost nejen návrhy a obsahové nápl-
ně panelů, kresby a texty, ale také herní 
prvky s otázkami pro děti včetně návrhu 
pracovního listu. „Zajišťovala jsem mimo 
jiné koordinaci a komunikaci mezi členy 
týmu, kontakt s grafikem panem Horákem 
a interaktivní prvky. Zkušenost to pro 
mne byla velmi zajímavá, baví mne práce 
s přírodou, s kořeny, s dětmi.  Získala jsem 
také řadu zkušeností, například jak praco-
vat v týmu,“ upřesňuje svoji roli v dokonče-
ném projektu Bartková. 

Lenka Hejnová mimo jiné vytvořila 
text o labuti umístěný na třetí informační 

tabuli, a taktéž povídání o brhlíkovi. To 
se nachází již v druhé části naučné stezky 
na tabuli číslo pět. Podílela se také na ná-
vrzích a mapách trasy. „Obě dvě jsme 
také s dětmi z Přírodovědného kroužku 
několikrát šly po trase, tehdy ještě budou-
cí naučné stezky, sbírat odpad. Naplnily 
jsme celkem dvě multikáry,“ dodává Bart-
ková.  

Popřejme nové stezce, aby byla i v bu-
doucnu hojně navštěvovaná a unikla po-
zornosti vandalů.

Zuzana Zemanová
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O písničce
Písnička ze srdce roste,

poprvé, tak jako posté.

Navrací čas zpátky tam, 

kde člověk je mlád…

Vždycky jsem se zajímala o lidovou slo-
vesnost. Jako malá jsem moc ráda poslou-
chala veršovánky pro děti: To koťátko šedé, 
Paci, pacičky, Hopsa hejsa na koníčku, 
Takhle jedou páni, Pět lištiček přiskákalo, 
Muzikanti k tanci hráli a později písničky. 
Co jsme se jich s maminkou nazpívaly, tře-
ba u praní prádla v poloautomatické prač-
ce nebo u krájení jablek na křížaly. I dnes, 
když s nejmladší dcerkou pracujeme na za-
hrádce, prosí mne, abych něco zpívala, že 
„to pak jde líp“.

Ono to tak skutečně je. S písničkou 
na rtech jde opravdu práce lépe od ruky. 
Věděli to i naši předci, kteří si při práci 
zpívali. Možná namítnete, že neměli ji-
nou možnost: nebyl rozhlas, televize ani 
MP3 přehrávač… každá doba je jiná. Dnes 
většina mladých lidí nosí sluchátka a po-
slouchá hudbu, která je jim příjemná. Je 
to praktické: máte alespoň chvíli svůj svět, 
kde je vám dobře, sami pro sebe. A nikoho 
nerušíte „svou“ hudbou. Naopak, vaším 
postojem dáváte najevo, že chápete druhé 
lidi, kterým se vaše hudba líbit nemusí. 
Ale má to také svá minus, a sice, že pokud 
se ponoříte plně do svého světa, můžete 
přestat vnímat ten skutečný svět kolem 
vás. Je to nebezpečné zvlášť při sportová-
ní na silnici, kdy neslyšíte auta…

Ale zpátky k lidové písničce. Nepře-
stanu nikdy žasnout nad uměním člověka 
z lidu, který v krátkém okamžiku podává 
ve slovní zkratce zesílené hudebním moti-
vem část sebe. Člověk vlastně v tu chvíli 
aktivně tvoří. My v dnešní době také tvoří-
me, i když každý trochu jinak. Někdo má 
radost, že na zahrádce vypěstoval květiny 
nebo zeleninu, někdo upeče vynikající ko-

láč, jinému se podaří opravit pokažený do-
mácí spotřebič, další věnuje svoji aktivní 
přítomnost vnoučeti... Jsou to malé i větší 
věci, které se nám daří nebo nám dělají 
radost.

Poslední dobou se intenzivně věnuji 
sbírání starých, téměř zapomenutých písní 
z našeho kraje. Chtěla bych touto cestou 
poděkovat paní učitelce Sůvové za zpěvní-
ky staročeských písní, které mi věnovala. 
Panu Jaromíru Pávovi z Vlčího Pole děkuji 
za trpělivou spolupráci. Je nevyčerpatel-
nou studnicí lidové moudrosti a i přes svůj 
věk srší vtipem a životním optimismem. 
Díky němu jsem zatím mohla zapsat 70 
písniček i s melodií, množství přísloví 
a pořekadel, bajek a veršovaných příběhů. 

Ke sběru lidové slovesnosti jsem se do-
stala přes Národní ústav lidové kultury 
ve Strážnici, kde běží už 10 let projekt Tady 
jsme doma – regionální folklór do ško-
ly. Zapojením do projektu jsem obdržela 
materiály od sběratelů z Jičínska a Mla-
doboleslavska (Havelka, Kubín, Kuba…). 
Mimo jiné velké množství krásných, ale 
zapomenutých písniček (V Semtinách 

▸ Bolestivá menstruace

▸ Neplodnost (způsobená hormonální 
nerovnováhou)

▸ Deprese, emocionální nestabilita

▸ Zhoršení paměti (způsobené nízkou 
hladinou hormonů)

▸ Ztráta libida

▸ Inkontinence

▸ Osteoporóza

▸ Syndrom karpálního tunelu

▸ Hypofunkce štítné žlázy

▸ Nespavost

▸ Návaly horka

▸ Padání vlasů, lámavé nehty, akné a su-
chá pleť a při dalších problémech způ-
sobených hormonální nerovnováhou. 

 Hormonální jógová terapie podporuje 
plodnost, posiluje imunitu a omlazuje 
tělo.

Během podzimu plánuji víkendový kurz 
v Dolním Bousově. Během kurzu Vás na-
učím celou sestavu, kterou pak cvičíte již 
doma. Jelikož jedním z častých faktorů, 

které snižují hladinu ženských hormonů 
estrogenu a progesteronu, je i stres, naučím 
Vás také antistresové cviky a techniky. Cvi-
ky sestavy jsou jednoduché a mohou je cvi-
čit i ženy, které nemají žádnou zkušenost 
s jógou. Tato terapie je také doporučována 
všem ženám od 35 let jako prevence.

Je to takový „zázrak“, který musíte vy-
zkoušet samy na sobě – věřím, že nebudete 
litovat. Termín kurzu bude včas oznámen.

Těším se na Vás!
Šárka Pávová

 certifikovaná lektorka HJT
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Z korespondence brat ří  Čepů
V písemné pozůstalosti básníka a spi-

sovatele Jana Čepa (31. 12. 1902 Myšli-
chovice – 25. 1. 1974 Paříž), uložené v Li-
terárním archivu Památníku národního 
písemnictví v Praze, se mi podařilo objevit 
zajímavý dopis, který mu poslal jeho bratr, 
středoškolský profesor Václav Čep (10. 10. 
1908 Myšlichovice – 26. 9. 1985 Praha). 
Ten působil v letech 1937–1945 v Nymbur-
ce a bydlel v Poděbradech. Jeho manžel-
kou byla profesorka Alena Čepová, rozená 
Vaňková, dcera dolnobousovského lékaře 
MUDr. Františka Vaňka. Dopis zajímavě 
přibližuje situaci v Čechách a na Moravě 
na konci druhé světové války. Byl psán 
v Poděbradech 31. ledna 1945 a zní: 

Milý Jeníku,

posílám pozdě slíbené. Nezlob se, je to má 
vina, protože jsem si sám nezjistil, co je pravdy 
na lidských řečech, že se nebere na Moravu 
žádná balíková pošta. Není to také všecko, 
co jsem slíbil: tu koženou podložku na stůl 
jsem nesehnal, dostanu snad obyčejnou, a to 
na druhý týden. Peníze, které jsi mi dal, ne-
chám na ten stůl, co Ti dáme v Bousově dělat, 
půjde-li to.

Mám teď plno starostí s přestěhováním ro-
diny do Bousova, o němž jsem s Tebou také 
mluvil. Našli jsme konečně dvě přijatelné ko-
můrky, a když už k tomu mělo dojít, zkazil 
nám to zase sníh na silnicích, které jsou kluz-
ké a nesjízdné, takže se špeditér obává vyjet 
na ně s velkým a těžkým vozem. Proto musí-
me počkat, až se obrátí počasí, nebude-li do té 
doby konec se vším ježděním. 

Rodina je zdráva, jenom děcka byla pro 
kašel týden v postelích. Školu ještě nemáme, 
dávali jsme minulý čtvrtek úlohy v biografu 
a zítra to budem opakovat. Místnost i pro 
sebeprimitivnější učení jsme nesehnali dosud 
žádnou, Nymburk je plný vojska a Poděbrady 
zase uprchlíků ze Slezska a Ostravy.

Na svou cestu z Moravy vzpomínám jako 
na děsivou scénu, kterou bych nejraději vym-
nul z paměti, kdyby tam nebyla tak hluboko. 
A to ne pro to osmihodinové čekání v Olo-
mouci a pro tu cestu na plošině z Olomouce 
do Třebové v patnáctistupňovém mrazu; to pro 
jedno setkání v Olomouci s transportem ne-
šťastníků z jednoho ohroženého místa u Kra-
kova: byli nacpáni v otevřených nákladních 
vozech, jeli už čtvrtý den (okolo Kolína přejeli 

potom ve čtvrtek), řvali, vyli, proklínali, prosi-
li, plakali atd. O sedm jich jelo z Olomouce 
méně. A to jsem také viděl.

Jinak je tady všecko jako za stara, vlaky 
na kratší vzdálenosti jedou a jsou prázdnější 
než kdykoliv dříve, poplachy nás tak netrýzní, 
lidé jsou pevně přesvědčeni, že konec je blízko 
a nebolestný. Já si to nemyslím, čekám věci 
zlé a hrozné, a proto bych tolik chtěl mít děti 
v jakés takés zátišině. Bude-li to co platné. 

Pán Bůh Vás opatruj! Váš V.

Profesor Václav Čep, poručík českoslo-
venské armády, prožil pak konec války sku-
tečně v Dolním Bousově, kde byl jedním 
z vedoucích činitelů květnové revoluce; 
jeho tchán MUDr. Vaněk byl vojenským 
velitelem města. Manželé Čepovi zanecha-
li výstižné vypsání událostí na Bousovsku 
v květnu 1945, které bylo již několikrát 
v Bousováku otištěno. Od roku 1945 žili 
v Praze, kde prof. Václav Čep učil a zároveň 
se stal významným překladatelem z román-
ských jazyků. Jeho heslo je i v Lexikonu 
české literatury. 

Karol Bílek

u Kosti, K Vošťovicům dlouhá míle…). Na-
učila jsem se je zpívat, maminka mi k nim 
namalovala obrázky. Díky paní učitelce 
Ječné a paní Gabertové od řepovských ba-
ráčníků mám kompletní středočeský kroj. 
Jezdím po blízkém i vzdálenějším okolí 
a pořádám besedy s lidovou písničkou pro 

všechny, koho téma zajímá.   Doufám, že 
časem vznikne zpěvník výboru těch nej-
krásnějších písniček. 

Prosím také vás, jestli budete ochotní 
se se mnou podělit o některou vám milou 
a mně neznámou písničku, kontaktujte mě 
třeba přes infocentrum. Velkou radost by 

mi udělalo, kdybyste někdo znal písničky: 
Pasačka krásná ovečky pásla nebo Já jsem 
jak ta fialenka, fiala. K nim totiž neznám 
všechna slova.

Na případnou spolupráci s vámi se těší 

Pavla Bartková

Osel ,  ml ynář a syn
V létě po silnici šedé
mlynář s hochem osla vede
na trh k městu.

„Šťastnou cestu!“, 
volá jezdec: „Oba jdete?
Proč si jeden nesednete?
Copak vám to rozum nedá?“
Na osla si hošík sedá.
Otec podle šlape pěšky.
Dohonili povoz těžký.

Vozka volá z pravé strany:
„I ty kloučku nekáraný,
bodejž by tě kopla husa -
mladý jede, starý klusá...“
Chlapec sleze, prachem břede,
na oslu teď tatík jede.

„Toť je necitelnost velká,“
ozvala se mladá selka
při návratu ze svých polí.
„Synka jistě nohy bolí,
odstůně to malé robě!“
Na to otec vzal ho k sobě.

Jeli dále. „Neznabozi!“
Volal kmet ten, co pás kozy:
„Máte-li pak srdce v těle,
vždyť jste zvířat mučitelé!“
Otec a syn na ta slova 
slezli a šli pěšky znova.

Z toho plyne poučení:
Není na světě člověk ten, 
aby se zavděčil lidem všem.

Jaromír Páv, Vlčí Pole č.p. 49,
zapsáno 1. 3. 2017
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V druhé polovině 19. století existoval v Dolním Bousově bohatý kulturní a společenský život – již v roce 1840 zde hrálo ochotnické 
divadlo, v roce 1862 byl založen pěvecký spolek Stojmír, o rok později čtenářský spolek a knihovna. Čilou činnost vykazovala tělocvič-
ná jednota Sokol, při které byl později zřízen spolek (viz první tajenku). Tímto záhadným slovem se označovali vyznavači netradičního 
druhu hudby vyluzované souhrou mnoha (viz druhou tajenku) nástrojů. Tato hudba pochází ze slovanských oblastí bývalé Jugoslávie.

O domácím násilí  se nemlu v í
V letošním roce chystá městská knihov-

na v Dolním Bousově sérii přednášek 
z oblasti sociální problematiky. Přednáše-
jící, paní PhDr. Radka Vokounová, je pra-
covnice Městského informačního centra 
Sobotka, která se v loňském roce přistě-
hovala do našeho kraje z Prahy. V Praze 
dlouhodobě působila na pracovní pozici 
sociálního pracovníka Městské části Pra-
ha 15, Úřadu městské části, a zároveň ex-
terně přednášela na Vysoké škole aplikova-
ného práva v Praze terénní sociální práci. 

Její první přednáška v naší knihovně 
bude zaměřena na domácí násilí, násilí, 
které je ve většině případů pro nás veřej-

nost skryté. Pro veřejnost je neviditelné, 
nevíme o něm, ale oběti velice, velice bolí 
a konec domácího násilí může být i fatál-
ní. Přednáška s názvem „Je neviditelné, 
ale bolí“ proběhne ve čtvrtek 21. září od 18 
hodin v městské knihovně. Během před-
nášky paní doktorka ráda odpoví i na do-
tazy veřejnosti.  

Druhá přednáška bude v podstatě po-
kračováním problematiky násilí v rodině, 
tentokráte ale směřovaná na týrané a zne-
užívané děti. Během večera se bude před-
nášející věnovat i specifiku současné doby, 
a to kyberšikaně, která především ohrožu-
je naše nejmenší, kteří bezmezně svému 

PC důvěřují, a rodiče někdy ani netuší, 
že jejich dítě hrající si v bezpečí domova 
může být ohroženo i na životě. Přednáška 
s názvem „Bolí to“ je předběžně dohodnu-
ta na první polovinu října.

Sérii přednášek v listopadu uzavřeme 
praktičtěji zaměřenou besedou, která se 
bude zabývat v současné době velmi disku-
tovanou částí sociální problematiky – bude 
zaměřena na vyživovací povinnost k nezleti-
lým dětem, mezi manželi a rodiči a dětmi. 
Přednášející probere, jak je tato povinnost 
uzákoněna a po té se bude věnovat zodpo-
vězení konkrétních dotazů z publika.

Dita Říhová
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Různé

Zveme Vás do zavedené prodejny zboží z Německa. 
Nabízíme čerstvé i trvanlivé potraviny, nápoje, drogerii a mnohé 
další. Najdete nás na adrese Jana Palacha 1013, Mladá Boleslav 

po–pá 9–17 hod., sobota 9–12 hod. 
Facebook: Dovoz zboží z Německa-MŠ

Mladá Boleslav, J. Palacha 1013 (naproti Triu)
9.00–17.00 hodin

mob.: 608 783 500, 608 432 129

Neck yádu narušil  déš ť
Rybník Pískovák + sobotní odpoledne 22. 7. 2017 = 5. neckyá-

da. Dobrou náladu nedokázala zkazit ani přeháňka, která se nad 
rybníkem přehnala.

Třetí víkend v červenci se na rybníku Pískovák opět uskutečni-
la prázdninová neckyáda. Úplně první neckyáda se konala v době 
rozkvětu vodáckého kroužku při základní škole, kdy si žáci za po-
moci rodičů a pana učitele Forejtka stavěli sami papírové kajaky 
a laminátové kanoe. To bylo kolem roku 1960. Obnovené premiéry 
se tato akce v Dolním Bousově dočkala o prázdninách v roce 2013.

Pořádání neckyády letos provázelo posunutí termínu, které na-
konec celé akci asi trochu uškodilo. Konečný termín konání se 
kryl s celozávodní dovolenou škodováků, kdy je velká část obyva-
tel mladoboleslavského okresu na dovolených. Do soutěže se tak 
letos přihlásilo pouze 5 plavidel. V úvodu se divákům představila 
jednotlivá plavidla v defilé po celé ploše rybníka. Potom následo-
valy soutěžní jízdy, přechod lávky a další doplňkové soutěže. Více 
jak 3 hodiny se všichni soutěžící a několik stovek diváků skvěle 
bavilo. Akcí opět provázel pohotový moderátor Pepa Kodrik.

K večeru se přihnala přeháňka, která vyhnala většinu diváků 
do sucha. Diváci, kterým se nepodařilo natěsnat pod připrave-
né stany, bohužel odešli domů. Přestože se pak rychle vyčasilo, 
většina diváků už se na vyhlašování vítězů a avizovanou zábavu 
s živou kapelou nevrátila. Pro nízkou účast bylo tedy vystoupení 
kapely zrušeno a nahrazeno reprodukovanou hudbou.

Pro diváky i účastníky soutěžního klání bylo díky ochotě ro-
diny Svobodových připraveno bohaté občerstvení a čepované al-
koholických i nealkoholické nápoje. Panu Svobodovi bych také 
touto cestou ráda poděkovala za pomoc při organizaci celé akce 
a zejména za to, že umožnil její uspořádání na svém rybníce. 
Na závěr patří poděkování: všem účastníkům, všem pořadatelům 
a v neposlední řadě i všem divákům, bez nichž by nebyla taková 
atmosféra. Ti, kdo neměli možnost zúčastnit se osobně, si mohou 
prohlédnout bohatou fotodokumentaci pořízenou panem Plešin-
gerem. Odkaz na fotogalerii najdete na webových stránkách info-
centra.                                                                          Dita Říhová
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( Audio)k niha do v laku
Audiotéka se rozhodla v čase cestování 

a letních prázdnin podpořit projekt Kni-
ha do vlaku, a to rozšířením o možnost 
poslechnout si zdarma během cestování 
vlakem jednu z audioknih. Chcete si cestu 
vlakem zpříjemnit zajímavým čtením, ale 
zrovna jste si zapomněli doma knihu? A co 
si nechat příběh vyprávět přímo do vašich 
uší. Cestujete s dětmi anebo sami? Zažij-
te cestování jinak a můžete a čtěte ušima 
s Audiotékou. Dojděte do knihovničky 
na dolnobousovském nádraží, kde objevíte 
plakátek na (Audio)knihu do vlaku. Tak si 
budete moci poslechnout jednu ze dvou 
audioknih, a to zdarma v aplikaci Audio-
teka.

Audiokniha do vlaku je letní akce 
pod záštitou Městské knihovny Mikulov, 

která před lety přišla s projektem Kniha 
do vlaku. Ten má za svůj cíl poukázat 
na nové služby v této oblasti, a hlavně 
rozšíření čtenářství a vztahu ke knihám.  
Knihovničky s knihami jsou umístěny 
na nádražích, a tak mohou čtenáři vrátit 
knihu na jakémkoliv nádraží na trase. 
Do knihovniček je možné donést i vlast-
ní knihy. Po celé České republice je tako-
výchto míst desítky, včetně knihovničky 
v Dolním Bousově.

Akce probíhá od června do konce léta. 
Vyberte si jednu z audioknih: Příběhy 
zvířátek, kterou načetl Jiří Lábus anebo 
audioknihu Nechtění, s hlasem Michal 
Gulyáše. Vybrané audio čtení si můžete 
poslechnout v aplikaci Audioteka zcela 
zdarma (www.audioteka.cz).

Knižní novink y
Tipy z městské knihovny:

Krimi:
 Černé světlo (P. May) Třetí díl kri-

minální série Akta Enzo
 Do vody (P. Hawkins) V říční tůni 

se najde tělo svobodné matky - a to 
právě na místě, kde byla téhož léta 
objevena mrtvola mladého děvčete.

 Game (A. de la Motte) Henrik 
se vrací metrem z nočního tahu. 
Na sedadle tam leží mobil, který za-
bliká a vyzve ho esemeskou ke vstu-
pu do hry. Henrik neodolá, přestože 
zpráva ho varuje, aby si vše pořádně 
rozmyslel. Ze smrtelné hry však už 
není cesty zpátky. 

 Příliš krátký provaz (M. FitzSim-
mons) Je to už deset let, co beze 
stopy zmizela čtrnáctiletá dcera 
senátora Lombarda. Když však 
bývalý mariňák a schopný hacker, 
dostane fotografii, na níž je jeho 
nejlepší kamarádka z dětství zachy-
cena v době, kdy už se pohřešovala, 
pouští se do vlastního pátrání.

Romány:
 Můj syn terorista (O. Kundra) Te-

roristy se nestávají jen muslimové. 
Nikdo není vůči riziku džihádismu 
imunní. Tato zkušenost může po-
tkat každou rodinu. Kniha mapuje 
i příběh jediného českého radikála, 
s nímž probíhá soud.

 Italské boty (H. Mannkell) Překva-
pivý a dojemný příběh muže, který 
se ocitne na prahu svého obrození. 

 Geniální přítelkyně (E. Ferrante) 
Román je prvním dílem tetralogie, 
která už uchvátila čtenáře bezmála 
na celém světě a vzbudila zaslouže-
nou pozornost literární kritiky.

 Na co Alice zapomněla (L. Moriar-
ty) Když se Alice probere na zemi 
v posilovně, má na hlavě pořádnou 
bouli a myslí si, že je jí dvacet devět 
a čeká první dítě. Jenomže pak se 
dozví, že se jí z paměti právě vyma-
zalo deset let.

Naučná literatura:
 Síla je ve vás (L. Hay)
 Jak mluvit, aby nás děti poslouchaly, 

jak naslouchat, aby nám děti důvěřo-
valy (A. Faber)

 Hygge – prostě šťastný způsob živo-
ta (M. Wiking)

 Evropské panovnické rody (M. Win-
kelhofer)

 13 věcí, které psychicky silní lidé ne-
dělají (A. Morin)

Letní kulturní t ipy 
1. 8. AG Flek - 40 let na scéně, 20.00, Sed-
mihorské léto

3. 8. Hradišťan & Jiří Pavlica, 20.00, Sed-
mihorské léto

5. 8. Taneční pouťová zábava, Řitonice, 
hraje živá hudba

5. - 6. 8. Autocross – Mezinárodní mist-
rovství ČR, závodiště Rachvala

12. 8. Letní kino, zahrada u knihovny, 
21.00, film - Rodinný přítel

17. 8. Marie Rottrová & Neřež, 20.00, Sed-
mihorské léto

18. 8. Čteme s Andreou Popprovou, 
10.00 městská knihovna

18. 8. INFLAGRANTI a Pepa Vojtek s roc-
kovou kapelou, 20.30, Valečovské léto 

24. 8. Rukojmí bez rizika - divadelní před-
stavení, 20.00, Sedmihorské léto

26. 8. Sobotecký jarmark, festival řemesel

31. 8. Čechomor, 20.00, Sedmihorské 
léto

Září: Taneční kurzy, vede Ilona Šulcová, 
sokolovna DB a Sobotka

9. 9. Koncert "Metal" + Metalová miss, 
od 10.00, závodiště Rachvala

13. - 17. 9. Jičín město pohádky
14. 9. Jano Svetlan Majerčík, 18.00 
knihovna, koncert

15. 9. Dny evropského dědictví, 18.00, 
historické sklepy v Bousově

16. 9. Motocross, Batti Cup, závodiště 
Rachvala

21. 9. Je neviditelné, ale bolí, 18.00, 
přednáška o domácím násilí, městská 
knihovna

30. 9. Motocross, Ctiměřice, závodiště 
Rachvala

Aktuální informace a podrobnosti najdete na www.infocentrum.dolnibousov.cz 
a na plakátovacích plochách.
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Nemusí pr šet ,  st ačí ,  kd y ž kape
Kroužkování ptáků spoléhá s výsled-

ky především na náhodu. Když jsem 
v prvním týdnu srpna roku 1999 v rá-
kosinách Červenského rybníka označil 
kroužkem Národního muzea mládě 
rákosníka obecného, nebýt toho, že 
v konci měsíce si španělský kolega po-
blíž Castellonu natáhl podobnou síť 
a chytil ho, cenný doklad o první jeho 
cestě do zimoviště bychom neměli. Ná-
hoda. A takových zas vzhledem k počtu 
okroužkovaných ptáků tolik není. I pro-
to se hledají možnosti jiné, doplňkové. 
Mnozí z vás vzpomenou na čápy s ba-
tůžky v projektu Českého rozhlasu, kdy 
šlo o vysílače, nesené ptáky a propojené 
k vědcům přes družici. Doba pokroči-
la, dnes se s využitím daleko menších 
vysílačů sledují třeba anglické kukačky 
na cestách po Africe. Pro drobné ope-
řence, kteří by vysílač neunesli, a přesto 
je žádoucí znát o nich víc, se osvědčily 
geolokátory. Jde rovněž o malý baťůžek 
vážící kolem půl gramu, který ptačímu 
tělu výrazně nepřekáží. Toto elektro-
nické zařízení zaznamenává a ukládá 
na pevný disk intenzitu světla v krátkých 
intervalech a podle toho lze po odejmutí 
stanovit z údajů délku dne což je země-
pisná šířka a konkrétní pravé poledne 
pro zeměpisnou délku. Výsledky jsou 
v přesnosti 150-200 kilometrů což se 

na ptačích dalekých cestách jeví dosta-
čující. Zde je problém v tom, že opeřen-
ce musíte znovu po návratu chytit.

Slavíci jsou druhem, u kterého krouž-
kovací výsledky takřka nejsou, mnoho 
se o nich neví. Geolokátory by tudíž 
byly vhodné zvláště, když se ptáci do-
káží vracet na stejné místo a ví se tedy, 
kde na ně čekat. A přestože i tady jde 
o projekt finančně velice náročný, v Ev-
ropě podobné dva proběhly. První do-
slova pionýrský před lety v Anglii (ze 
sebraných přístrojů vydržely pouze dva, 
s údaji jen kusými). Druhý byl docela 
nedávno za součinnosti Francie, Itálie 
a Bulharska s již kvalitnější technikou 
a výsledky byly pozoruhodné. V tom 
čase jsem se podílel na studii, sledující 
přílet slavíka obecného do evropských 
hnízdišť a v týmu nápad poslat i české 
slavíky s přístroji zazněl. Zatím na něj 
ovšem nedošlo. 

Nemusí pršet, stačí, když kape. Tato 
známá pravda se hodí pro kroky letoš-
ního jara. V jižním Polsku, což je z pta-
čího pohledu opravdu nedaleko a popu-
lace jsou tedy zeměpisně podobné, jsme 
geolokátory vybavili dostatečný počet 
slavíků. Podaří-li se příštího jara ptá-
kům návrat, a pokud technika vydrží, 
získané výsledky lze poměrně snadno 

aplikovat na populace české. Tím by-
chom získali přehled nejen o časování 
odletu z hnízdišť, také o zimovišti a ze-
jména tahových zastávkách. 

Z výzkumu našich slavičích populací 
lze již dnes odvodit mnohé. Okroužko-
val jsem jich kolem dvou tisíc od roku 
1983 a materiál dnes tvoří pilíř v data-
bázi Kroužkovací stanice. Zejména tedy 
zpětné odchyty kroužkovanců, z nichž 
lze spolehlivě vyčíst návraty do míst 
narození u mláďat či jejich přesídlová-
ní v rámci oblasti, míru přežívání i věr-
nost starých ptáků hnízdištím. Ale též 
případnou soudržnost páru v roce dal-
ším. I takové případy jsou. Kontrolních 
odchytů, jak se výsledky nazývají, mám 
na seznamech přes tři sta. V rámci konti-
nentu jde o unikátní datový soubor z ti-
síců hodin terénního sběru. Čeho, jak se 
zdá, dosáhnout zatím nelze je odhalit 
zimoviště. Z Afriky hlášení přicházejí 
opravdu vzácně i proto, že kontinent má 
jiných starostí dost. A oblast Sahelu, kde 
se slavičí zimoviště předpokládají, vý-
jimkou rozhodně není. 

Vždycky jsem obdivoval přesuny zví-
řat. Motýlů, ryb, ptáků. A právě ornito-
logie mi umožnila vydat se cestou vzru-
šujícího poznávání.  

Pavel Kverek

SDH Bechov – podařilo se navázat 
na minul ý rok?

Po velice vydařené loňské sezóně nám 
tato otázka rezonovala v zimní přestávce 
hlavami a nutila nás k pečlivému pláno-
vání sportovní sezóny 2017. V minulém 
roce se nám podařilo sestavit pět druž-
stev s pravidelnou účastí na soutěžích 
v požárním sportu a to v kategoriích 
přípravka, mladší děti, starší děti, ženy 
a muži. Pro rok letošní nám ovšem ně-
které děti musely přestoupit z přípravky 
do kategorie mladších, kterou naopak ty 
nejstarší musely opustit a přejít do kate-
gorie starších dětí. V družstvu mužů nám 
před letošní sezónou chybělo zaplnit po-
sty obou proudařů a tak nakonec jediná 

sestava, která nedoznala téměř žádných 
změn, bylo družstvo žen. U ostatních 
bylo jasným cílem pro letošní rok zapra-
covat změny v sestavě a s napětím čekat 
na první soutěž, kde se mělo ukázat, jak 
se to povedlo. 

Úplně první soutěžní pokus letošní-
ho roku měli naši nejmladší – příprav-
ka. Nejmladší do slova a do písmene, 
protože nejmenšímu členovi jsou pouhé 
tři roky. S napětím jsme sledovali jejich 
útok, který se jim povedl bez většího za-
váhání a při konečném zúčtování je po-
stavil na nejvyšší stupínek bedny vítězů. 
Ve vítězném duchu přípravka pokračo-

vala i na dalších soutěžích, kdy obsadi-
la v následujících dílech Boleslavského 
poháru postupně první, druhé a třetí 
místo. Jarní část sezóny končí na prů-
běžném prvním místě BP, které se bude 
snažit ve zbývajících dvou závodech udr-
žet a upevnit, protože s druhým týmem 
pořadí – Petkovy mají stejný počet bodů. 
O prvním místě tak v tuto chvíli rozho-
duje nejlepší dosažený čas, který máme 
prozatím lepší my.

Stejně jako přípravka, i mladší děti 
obhajují celkové vítězství v Boleslav-
ském poháru v roce 2016 a tak i přes 
zásahy do složení družstva byly naše 
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cíle ty nejvyšší. Mladší děti je naplnily 
ihned na první soutěži v Dlouhé Lhotě, 
kde vyhrály s luxusním náskokem více 
než dvou vteřin na druhé místo. Bohu-
žel se na tento výkon nepodařilo navázat 
na další soutěži, kde předvedly neplatný 
pokus. Stala se chyba, která je velice 
častá a typická pro starší kategorie, ale 
u mladších dětí k vidění zřídka. Košař 
špatně nasadil koš a ten spadl do kádě, 
což znamená automaticky N a z Chotě-
tova neodvezly žádné body do celkového 
pořadí. Tím byl jasně předurčen následu-
jící vývoj sezóny a začala stíhací jízda. 
Ve zbývajících dvou soutěžích ztratily 
pouze jeden bod za druhé místo v Kos-
monosích a jarní část sezóny tak končí 
na průběžném druhém místě se ztrátou 
sedmi bodů na svého tradičního rivala 
z Doubravičky. 

Minulý rok byl pro naše starší děti 
hlavně seznamovací, kdy si vyzkouše-
ly pár soutěží, ale do letošní sezóny už 
vstupovaly plny ambicí. Na první soutě-
ži to stále ještě nebylo ono a zcela podle 
představ, ale i tak z toho bylo pěkné páté 
místo. Po lehkých úpravách na trénin-
ku naplno předvedly co v nich je hned 
o dva týdny později na druhé soutěži 
Boleslavského poháru v Chotětově, kte-
rou vyhrály s náskokem téměř šesti vte-
řin. Získaný klid a zdravé sebevědomí 
pak naplno ukázaly na okrskové soutěži 
v Obrubcích, ale o tom až dále. Na zby-
lých dvou soutěžích BP obsadily druhé 
a třetí místo a aktuálně se dělí o první 
místo celkového pořadí s Doubravičkou, 
která má ovšem lepší nejrychlejší útok, 
který by při rovnosti bodů na konci sezó-
ny rozhodoval o celkovém pořadí.

Odstavec o týmu žen nelze začít jinak, 
než připomínkou toho, že se daly dohro-
mady minulý rok kvůli okrskové soutěži 
pořádané u nás na Bechovi. Nakonec 
z toho byla celá kompletní sezóna 2016 
a svoje nadšení si přenesly i do letošní-
ho roku. Jedinou zásadní změnou v se-
stavě bylo začlenění Jany Reslové, která 
už od letošního roku nemůže z důvodu 
věkového omezení nastupovat za starší 
děti. Svoje místo v sestavě si našla ve-
lice rychle a svými výkony si zajistila 
i pozvánku do dorosteneckého družstva 
Kosmonos, se kterým absolvovala kraj-
ské kolo postupové soutěže.

Zápal našich žen do požárního spor-
tu lze nejlépe ilustrovat na jejich dobro-
volné účasti na okresním kole postupové 

soutěže, kterou si zajistily loňským vítěz-
stvím okrskového kola. Samotné účasti 
ovšem předcházela řada tréninků, proto-
že kromě požárního útoku, musely ješ-
tě nastoupit k disciplínám běhu 100 m 
překážek a štafety 4x100 m, se kterými 
měly pouze malé nebo vůbec žádné zku-
šenosti. Na okresní soutěži v Kosořicích 
nakonec vybojovaly bronzové medaile. 
Tradičně dobře se jim vedlo na netra-
diční soutěži v Dobšíně-Kamenici, kde 
obsadily třetí místo. V letošním roční-
ku Boleslavského poháru na svůj větší 
úspěch zatím čekají, ale mají ještě čty-
ři soutěže před sebou, aby ukázaly co 
v nich je.

Družstvo mužů se před začátkem 
sezóny potýkalo s marodkou, a tak ješ-
tě v dubnu chybělo obsadit oba posty 
proudařů. K celosezónní spolupráci se 
nakonec nabídl mimobechovský Tomáš 
Tauchman, který nám občas vypomohl 
již minulý rok. Na druhý proud jsme 
na prvním tréninku zkusili Milana Žáč-
ka, který věkem patří ještě do kategorie 
starších dětí. Ihned po prvním útoku 
bylo jasné, že pro Milana nebude do-
spělá kategorie žádný nepřekonatelný 
problém a od první soutěže začal nastu-
povat v kategorii mužů a svoji kategorii 
starších žáků nakonec de facto opustil. 
Na okresním kole postupové soutěže 
v Kosořicích sahal dokonce v disciplíně 
běh 100 m s překážkami po medaili, kde 
mu na třetí místo chyběly pouhé čtyři 
setiny sekundy. Jako družstvo Bechova 
jsme v Kosořicích obhájili druhé místo 
z loňského roku za týmem Dnebohu, 

který následně vyhrál krajské kolo a za-
jistil si postup do celostátního finále.

Zatím stále marně čekáme na úspěch 
v podobě stupňů vítězů v Boleslavském 
poháru, ale stejně jako u žen, i nás čekají 
ještě čtyři soutěže, abychom mohli pro-
dat naše úsilí při tréninku a čas strávený 
při přípravě sportovního materiálu. 

Samostatnou zmínku si zaslouží okr-
sková soutěž, pořádaná letos sborem 
dobrovolných hasičů Obrubce. Již od za-
čátku příprav bylo jasné, že to na okrsko-
vou soutěž bude něco výjimečného a to 
jak po stránce sportovní, tak zejména 
organizační. I sbory, které běžně přes 
rok žádné soutěže neabsolvují, tak měly 
možnost alespoň z části poznat, jak to 
na větších soutěžích vypadá. 

Pro naše družstvo mužů vzaly veškeré 
ambice za své ihned při první disciplíně 
běhu 100 m přes překážky, která se ani 
jednomu našemu zástupci nepovedla, 
a tak bylo jasné, že v požárním útoku 
půjde už jen o čest a dobrý pocit. Toto 
bylo nakonec naplněno, protože jsme 
v PÚ obsadili druhé místo za celkovým 
vítězem, domácím družstvem Obrubců. 
Stejného umístění v celkovém pořadí do-
cílily i Bechovské ženy.

Jedno NEJ se našemu SDH rozhod-
ně upřít nedá. V Obrubcích jsme byli 
nejpočetnějším sborem, zastoupeným 
v pěti kategoriích a jako jediným se vše-
mi družstvy dětí. Přípravka byla ve své 
kategorii osamocena, a tak její dva útoky 
byly zejména ukázkou, nejen přítomným 
divákům, jak tří až šestileté děti mohou 

pět družstev SDH Bechov na okrskové soutěži v Obrubcích
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Posilte ř ad y Mlad ých hasičů 
SDH Horní Bousov

Přehoupli jsme se do druhého roku čin-
nosti s Mladými hasiči a je čas pochlubit se 
dalšími našimi úspěchy. I když naše řady 
po prázdninách roku 2016 prořídly, přesto 
jsme se nevzdali a dále pracovali s mládeží 
a oslovovali nové zájemce. Jelikož zimní 
měsíce bývají bez soutěží, tak jsme tento 
čas využili na hry a společné akce. Vyra-
zili jsme s dětmi na lezeckou stěnu do So-
botky, kde si vyzkoušely pod dozorem zku-
šených instruktorů zdolat nejednu stěnu. 
Dále jsme pokračovali již druhým rokem 
zdobení vánočního stromu u naší požární 
zbrojnice, kdy si děti vlastnoručně zabalí 
dárečky a vytvoří řetěz z barevného papí-
ru. A rok 2016 jsme zakončili před vánoci 
posezením v klubovně, kdy program měly 
děti ve vlastní režii. 

I letos budeme tyto akce opakovat a po-
kusíme se je i rozšiřovat. Začátkem roku 
2017 jsme se začali připravovat na soutěž 
ve hře Plamen, kde nás čekalo uzlová-
ní a štafeta dvojic. Pro děti to byla nová 
zkušenost, ke které se postavily čelem 
a vše úspěšně dokončily. Po této soutěži 
již nastal čas se začít připravovat na náš 
oblíbený požární útok. K nácviku jsme vy-
užili vyhřívané garáže naší požární zbroj-
nice. Po dvou měsících suchého nácviku 
se oteplilo a mohli jsme vyrazit na místní 
dětské hřiště, kde si děti odzkoušely požár-
ní útok již s vodou. 

Když už jsme mněli natrénováno, tak 
nás začátkem května čekala první soutěž 
v Boleslavském poháru. Po výborném za-
čátku útoku došlo bohužel k delšímu ná-
střiku terčů, ale přesto jsme si odvezli dva 
bodíky do celkového hodnocení. Týden 

na to nás čekala účast na oslavách SDH 
Horní Bousov. Oslava začala předáním zá-
sahového vozidla starostou Dolního Bou-
sova za účasti okolních sborů a zástupců 
města. Po této slavnostní chvíli dostali 
možnost předvést umění Mladí hasiči, kdy 
před zraky návštěvníků udělali ukázku po-
žárního útoku. A poté pokračovaly oslavy 
125 let od založení našeho sboru. 

Další týden nás opět čekala soutěž 
v Boleslavském poháru v Chotětově, kde 
se dětem zadařilo a odvezly si pohár 
za třetí místo a další bodíky do celkové-
ho hodnocení. Následovala dvoutýdenní 
přestávka, kterou jsme využili přípravou 
na soutěžní maraton. Ten se uskutečnil 
17. 6. 2017. Ráno v 9.00 hodin jsme na-

vštívili Boleslavský pohár. Po ukončení 
útoku a získání dalších bodíků do celkové-
ho hodnocení nastal přesun na okrskovou 
soutěž v Obrubcích, odkud jsme si odvez-
li poháry za druhá místa obou kategorií 
Mladých hasičů. A od 15.00 hodin nás 
čekala netradiční soutěž na Dobšíně, kde 
jsme zakončili úspěšné tažení tohoto dne. 
Obsadili jsme krásné třetí a čtvrté místo. 

Poslední soutěž Boleslavského pohá-
ru se před prázdninovou pauzou konala 
v Chotetově dne 24. 6. 2017. Zde se zú-
častnila opět obě naše družstva. Na stup-
ně vítězů to nebylo, ale další body opět 
přibyly. Od 17. 9. 2017 bude každou neděli 
od 14.00 hodin probíhat nábor nových čle-
nů do kroužku Mladých hasičů. V případě 
zájmu můžete kontaktovat vedoucího mlá-
deže na telefonním čísle: 603 252 110 nebo 
email: sdhhornibousov@seznam.cz .

Vedoucí mládeže
 František Steklý

běhat s hadicemi a stříkat vodu na terč 
a to v čase pod třicet sekund. Mladší 
děti předvedly bezchybný útok, který 
jim zajistil první místo. Opravdovým 
sportovním zážitkem bylo představení 
našich starších dětí. Podle pokynů tre-
néra daly první útok zajišťovací a to jim 
umožnilo zaběhnout druhý útok na hra-
ně rizika v čase 17,13 s, což jim vyneslo 
první místo.

O tom, jak se nám soutěž v Obrubcích 
líbila, vypovídá nejlépe fakt, že všechna 

naše družstva kromě přípravky zde za-
běhla své historicky nejrychlejší časy 
na sklopné terče a zásahové hadice.

Mimo ryze sportovní činnost, 
od podzimu minulého roku, realizuje-
me projekt výstavby nového hasičského 
hřiště na Svobodíně. Bezútěšně zarostlý 
prostor jsme během půlroku zkultivova-
li, vyseli trávu a v současné době už se-
káme. Počasí nám přeje, a tak je již nově 
vysetá tráva neočekávané hustoty a kva-
lity. V souvislosti s realizací nového hři-

ště bych chtěl touto cestou poděkovat 
panu Robertu Olbrichovi za jeho pomoc.

Závěrem bych rád poděkoval městu 
Dolní Bousov a panu starostovi Miro-
slavu Bočkovi za jejich podporu našemu 
sboru, díky které se můžeme naplno vě-
novat činnosti, která baví nás a hlavně 
baví naše děti. Novinky, výsledky, fotky 
a videa můžete sledovat na našich strán-
kách www.sdhbechov.cz

Miloslav Tauchman
velitel SDH Bechov
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Ži v ný porazil  svého nej vět šího soupeř e
V sobotu 3. června 2017 se po čtyřech 

letech opět konalo v dolnobousovské soko-
lovně Mistrovství České republiky v arm-
sportu (páce). A pro místní borce dopadlo 
velmi dobře. F rantišek Živný, kategorie 
Masters nad 100 kg – 1. místo na pravač-
ku, 2. místo na levou ruku. Petr Kareš, Ma-
sters nad 100 kg – 5. místo na pravačku. 
Rudolf Stezka, do 75 kg – 2. místo pravá, 
4. místo levá ruka. Milan Hyršal, do 95 kg 
– 1. místo pravačka, 2. místo levačka. Mar-
tin Konůpek, do 105 kg – 6. místo pravá, 9. 
místo levá ruka. Tolik stručný výčet umís-
tění. A jak byl nejen účastník, ale i organi-
zátor mistrovství František Živný spokoje-
ný s průběhem, byla má první otázka.

 „Mistrovství se povedlo, také díky 
tomu, že jsme sehnali nějaké sponzory. 
Celkově se vyvedlo i to, že přijelo poměr-
ně dost závodníků, téměř sedmdesát. Při-
šlo i dost fanoušků z Bousova podívat se, 
jak si místní borci povedou. Můj dík patří 
Petrovi Karešovi, který cvičil v posilovně 
a jednou jsem ho přemluvil, aby zkusil 
páku v Masters, tedy nad čtyřicet let. A on 
to zkusil a skončil pátý v republice.“

Tobě se podařilo porazit svého úhlavního 
soupeře, Dušana Tesaříka. „To se mi po-
dařilo. Ale jenom díky tomu, že začátkem 
května bylo Mistrovství Evropy v Polsku, 
kde Dušan vyhrál na pravou ruku titul 
v Masters. Na levačku byl třetí. Já jsem 
kvůli zdravotním problémům na Evropu 
nejel, protože jsem se nemohl připravit. 
A tak jsem se nahecoval k přípravě na re-
publiku. Trénoval jsem s Milanem Hyrša-
lem, a ten prohlásil, že levačku mám hor-
ší, nemocnou, takže nebude vadit, když 
prohraju. Ale na pravačku ho prý musím 
na domácí půdě dostat. Byl jsem tak na-
hecovaný, že jsem to na pravačku dotáhl 
do vítězného konce. Byly to maximálně 
vyhrocené zápasy, chytla mě i záda, že mě 
museli sundávat z pódia. Jednou jsme se 
roztrhli, tak jsme se museli uvázat, jednou 
jsem dostal faul, ale na pět zápasů jsem ho 
porazil dva nula na body a získal titul mis-
tra republiky. Bylo to obrovsky vyhrocený. 
Porazil jsem ho v semifinále i ve finále. Ze 
začátku sem nechytil start, musel jsem se 
dostávat z prohrávající pozice, asi za půl 
minuty jsem to dokázal, dostal ho do jeho 
prohrávající pozice, ale nadzvedl jsem lo-
ket a dostal faul. Proto se zápas opakoval, 
to jsem si pohlídal. Pak jsem musel vyhrát 

další souboje, poté jsem měl přestávku, než 
odzápasí další kategorie. Pak byl finálový 
blok. Dušan dostal faul za předčasný start, 
pak jsme si to oba pohlídali a vyhrál jsem.“

Čistě teoreticky – pokud bys mohl star-
tovat na Mistrovství Evropy, asi bys vyhrál, 
když jsi vítěze porazil? „Teoreticky ano, 
pokud bych měl takový los, jako měl on. 
On ve finále porazil Poláka, kterého znám 
a normálně ho porážím. Ale to je jenom 
kdyby.“

Kolikátý titul jsi získal a kolik jich ještě 
chceš vybojovat? „Já mám dvacet jedna ti-
tulů mistra republiky v mužích a teď jsem 
získal pátý titul v Masters, tedy mezi ve-
terány nad čtyřicet let. To je dohromady 
šestadvacet. A chtěl bych jich mít třicet. 
Poslední výhra mě navnadila, že na to kon-
dičku ještě mám. Začali jsme s Milanem 
Hyršalem pracovat na změně jídelníčku. 
Když budu dobře regenerovat a nebudu tak 
zakyselený, jako jsem byl, když jsem jedl 
špatně, snad ty čtyři do třicítky vybojuju. 
Chtěl bych opět chodit i chlapy a Masters, 
pak by mi na to stačily dva roky. V Bousově 
jsem chlapy nešel, ty vyhrál Tesařík. Ale 
na levačku ho porazil jeho týmový kolega 
Venca Vaculovič, to je výborný levák, který 
získává na Evropě i světě medaile.“

Jak bys zhodnotil vystoupení ostatních? 
„Milan Hyršal bojoval výborně, na pravač-
ku neměl konkurenci, levou nemá tak tech-
nickou. Ruda Stezka je výborný závodník, 
pětkrát za sebou byl mistr republiky. Pří-

prava závodů v Bousově, která obnášela 
mnoho lítání, na něho asi dolehla, takže 
titul na pravačku neobhájil. Příště se mu to 
ale určitě povede. Pochválit musím Petra 
Kareše. Byl jako jediný do pětaosmdesáti 
kilo v Masters, proto ho zařadili do kate-
gorie nad sto kilo se mnou. Přesto výborně 
tahal a skončil pátý. Byly to jeho první zá-
vody, je vidět, že se nebojí. Martin Konů-
pek závodí teprve dva roky, snažil se, ale 
musí ještě zdokonalit techniky a taktiku.“

Kdo ti pomáhal se zajištěním? „Všichni 
kluci z oddílu. A pochopitelně sponzo-
ři. Nechtěl bych na nikoho zapomenout, 
pokud se mi stane, tak se hrozně omlou-
vám. Byli to Pavel Svoboda, Zdeněk Janů, 
Martin Mendlík, Standa Svoboda, rodi-
na Hercíkova, Karel Hosa a město Dolní 
Bousov. Ti všichni nám přispěli, abychom 
mohli závody uskutečnit. Velké poděková-
ní patří Mirkovi Roháčkovi, který nám dal 
na všechna místa sklo a věcné ceny a panu 
Karlu Zetkovi.“

Republikou skončila sezóna – bude 
pauza? „Červenec a srpen je od závodů 
pauza, v září začne sezóna 2017/2018. 
V září je mistrovství světa v Maďarsku 
a začne i extraliga. Jestli pojedu do Ma-
ďarska, zatím nevím. Chtěl bych jet, ale 
závisí to především na sponzorech. Od-
padl mi pan Zetka, takže musím shánět 
prostředky jinde. A nevím, zda se mi to 
podaří. Startovné je sto dolarů plus ces-
ta a ubytování. V současnosti už pilně 
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trénujeme, protože v září už bude určitě 
nějaká extraliga. Ta může být třeba ně-
kde v Českém ráji, nebo u kluků v Praze. 
A kdo bude chtít jet na svět, už se musí 
připravovat. To je i moje situace. Třeba 
potkám nějakého sponzora, který mi 
do Maďarska pomůže. A začít trénovat 
pár týdnů před soutěží nejde. Musím být 
pořád ve formě, abych pak tak tři týdny 
před závody jen doladil formu. Přestáv-
ka je vždy týden před a týden po soutěži, 
v průběhu roku se pořád trénuje, pokud 
není zdravotní problém. 

V minulých sezónách si solidně vedl Lu-
káš Fišer. Teď po něm není vidu ani slechu. 
Skončil s pákou? „Lukáš začal pracovat, má 
přítelkyni, chce si založit rodinu, uvažuje 
o koupi bytu. Bavil jsem se s ním, říkal, že 
to ještě někdy zkusí, ale momentálně asi rok 
netrénuje a má úplně jiné zájmy, což chápu.“

Jak bys zhodnotil ukončenou sezónu? 
A co bude nutné udělat, aby ta nastávající 
byla ještě lepší? „Myslím si, že pro Dolní 
Bousov to byla dobrá sezóna. Dosáhli jsme 
dobrých výsledků. Lepší by to mohlo být 
hlavně u mě po zdravotní stránce. Kdy-

bych to hodnotil školními známkami, dal 
bych dvojku. Pro lepší výsledky se dá vždy 
více trénovat a víc vypilovat techniku. Já 
se věnuju páce už dvaadvacet let a myslím 
si, že i já mám co zdokonalit. Právě teď 
je co zlepšit. Dříve byl tento sport v plen-
kách a na vítězství stačilo málo. Nyní jde 
armsport obrovsky dopředu a já stojím 
na místě. Já propadám, kluci se zlepšu-
jí. Pokud se budu chtít zlepšovat, musím 
na sobě hodně moc zapracovat, abych se 
vyrovnal těm nejlepším.“                             

Miloslav Ječný

Dolnobousov sk ý spor tov ní k lub
Spokojenost s prá-

vě ukončenou se-
zónou je tak napůl. 
Potěšující je to, že 
se neustále rozšiřu-
je členská základna 
mládežnických muž-

stev. Nyní je v klubu registrováno 97 ma-
lých fotbalistů a fotbalistek ve věku od 5 
do 18 let. Což svědčí o velmi dobré práci 
trenérů mládeže, kterým patří velké podě-
kování za jejich odvedenou práci. Odmě-
nou, pokud se to dá říci, je pak zájem FK 
Mladá Boleslav o několik hráčů z mužstev 
přípravek a minižáků. Druhá polovina 
hodnocení je dospělý fotbal. „A“ mužstvu 
v polovině jara došla šťáva, a tak se bohu-
žel boj o postupová místa do vyšší soutěže 
se nekonal. „B“ mužstvo splnilo svůj úkol. 
Hrálo na špici III. třídy. Do kádru se po-
dařilo zapojit postupně několik mladíků, 
kteří by měli být v budoucnu tahouni v ká-
dru dospělých. 

Jaké se chystají změny před novou se-
zónou? Vedení a trenéři mužstev mládeže 
se prakticky nemění. Do řad trenérů se 
zapojí Petr Vynikal, který povede mlad-
ší přípravku. Trenér „B“ mužstva Patrik 
Šouta se přesune jako asistent k Luďkovi 
Holubovi k „A“ mužstvu. „B“ mužstvo 
povede jako trenér Petr Havel st. společně 
s Mirkem Bočkem, nápomocní jim budou 
Dan Staněk a Ondra Novák.

Nová sezóna začíná v sobotu 26. 8. 2017 
proti Lužci. Změny v kádru a další novin-
ky se fanoušci dozví v prvním fotbalovém 
zpravodaji. Zveme všechny fanoušky.  

„A“ mužstvo
Zbylé výsledky jarní části sezóny:

Dolnobousovský SK – Nelahozeves 1:1 
(0:0) na pen. 2:1, branky: Tomíček; Benát-
ky „B“ – Dolnobousovský SK 5:0 (4:0); 
Dolnobousovský SK – Stará Boleslav 1:4 
(1:2), branky: Klíma O.; Neratovice-Byško-
vice – Dolnobousovský SK 4:2 (3:1), bran-
ky: Tomíček 2x; Dolnobousovský SK – By-
šice 9:2 (5:2), branky: Tomíček 6x, Klíma 
O. 2x, Rejzek

„B“ mužstvo
Zbylé výsledky jarní sezóny:

DBSK „B“ – Řepov 0:4 (0:3); DBSK 
„B“ – Bakov „B“ 1:3 (1:3), branky: Kyn-
čl P.; Sporting MB - DBSK „B“ 1:3 (0:2), 
branky: Šolc J., Holub ml., Bartoň; DBSK 
„B“ – Klášter 5:1 (3:0), branky: Vacek 2x, 
Šolc J. 2x, Havel ml.; Bělá p. Bezdězem - 
DBSK „B“ 6:4 (2:2), branky: Šolc J. 2x, 
Tomíček 2x

Dorost
Zbylé zápasy jarní části sezóny, muž-

stvo se nakonec v soutěži udrželo.

Dolnobousovský SK – Libiš 2:1 (2:0), 
branky: Šolc J. 2x; Benátky - Dolnobousov-
ský SK 1:2 (1:1), branky: Ježek 2x; Dolno-
bousovský SK – Pš. Mělník 4:6 (0:4), bran-
ky: Šolc J. 2x, Pechánek, Pavliš; Klecany 
- Dolnobousovský SK 4:3 (2:2), branky: Šolc 
J., Ježek, Šouta; Dolnobousovský SK – Ze-
leneč 3:0 (1:0), branky: Šolc J. 2x, Verecký

Žáci
Zbylé zápasy jarní sezóny:

DBSK – Kostelní Hlavno 2:1 (1:1), 
branky: 2x Verecký; Akuma MB – DBSK 
12:0 (6:0), Sporting – DBSK 1:16 (0:8), 
branky: 4x Nosek, 5x Verecký, 2x Merva, 

2x Zoufalý, Buriánek, Pilař V., Zvěřina; 
Krnsko - DBSK 1:1 (0:1) na pen.2:3, 
branky: Zvěřina; DBSK - Horky 
6:0 (3:0), branky: 2x Verecký, Zoufalý, Bu-
riánek, Rejzek D., Nosek

Výsledky turnaje v Bezně:
DBSK - SKP MB 2:4, branky: Bureš 2x

DBSK - Doubrava 9:2, branky: Štros 3x, 
Bureš 2x, Veselý 2x, Svoboda 1x, Zvěřina 
1x

DBSK - Bezno 4:1, branky: Oudrnický2x, 
Boček 1x, Karn 1x 

Výsledky turnaje v Doubravě:
DBSK - SKP MB 3:6, branky: Bureš 1x, 
Boček 1x, Táborský 1x

DBSK - Doubrava 3:3, branky: Svoboda 
2x, Boček 1x

DBSK – Bezno 5:0, branky: Bureš 4x, Bo-
ček 1x

Výsledky turnaje na  SKP MB:
DBSK - SKP MB 2:6, branky: Bureš 1x, 
Skála 1x

DBSK - Doubrava 5:3, branky: Skála 2x, 
Svoboda 1x, Bureš 1x, Štros 1x

DBSK - Bezno 4:1, branky: Bureš 1x, Karn 
1x, Štros 1x, Skála 1x

Výsledky turnaje v  D. Bousově:
DBSK - SKP MB 5:2, branky: Boček 1x, 
Bureš 1x, Černohorský 1x, Karn 1x, Svo-
boda 1x

DBSK - Doubrava 6:1, branky: Štros 3x, 
Boček 2x, Černohorský 1x

DBSK - Bezno 12:2, branky: Boček 3x, Bu-
reš 2x, Štros 2x, Černohorský 1x, Karn1x, 
Oudrnický1x, Svoboda 1x, Zvěřina1x
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CENíK INZERCE
Občanská inzerce 
Zahrnuje krátké osobní oznámení občanů (kondolence, gra-
tulace k životním výročím, vzpomínka atd.) v obvyklém roz-
sahu 2 – 3 řádky po 60ti znacích – 50,- Kč.

Řádková inzerce
Jednoduchý řádkový inzerát a stručné nabídky prodejů, kou-
pí či pronájmů – 1 řádek nebo 40 znaků vč. mezer – 15 Kč. 

Plošná inzerce
1 strana (250 x 190 mm) 1 500,- Kč
1/2 strany (125 x 190 mm) 800,- Kč
1/4 strany (125 x 85 mm) 400,- Kč
1/8 strany (85 x 60 mm)  200,- Kč
sloupeček (60 x 80 mm) 150,- Kč
sloupec (120 x 80 mm) 350,- Kč

Sleva pro opakování inzerátu 
Opakování 2-3 x za rok sleva 15 %, 4-6 x za rok 20 %.

Podklady pro inzerci 
•	 texty nejlépe elektronicky nebo čitelně na papíře 

•	 fotky v min. rozlišení 300 dpi nebo originál fotografii   
  (nikoli tištěnou z PC) 

•	 formát doc, pdf nebo jpg

•	 platbu lze uskutečnit hotově při podání    
  nebo bezhotovostním převodem

Příjem inzerce nejpozději v den uzávěrky pro uveřejnění 
ve zpravodaji, který vyjde k 1. následující měsíc. 

Informace o inzerci získáte v infocentru, tel.: 322 312 001, 
e-mail: infocentrum@dolni-bousov.cz. 

Konečná tabulka I.B třída   (DBSK "A")
1. TJ Kly 26 21 0 5 86:29 61
2. TJ Sokol Pěčice 26 18 0 8 84:37 55
3. FK Neratovice-Byškovice 26 17 0 9 46:30 51
4. FC Mělník 26 17 0 9 73:54 50
5. TJ AFK ELETIS LUŽEC 26 14 0 12 58:60 45
6. Dolnobousovský SK 26 14 0 12 67:55 44
7. TJ Dynamo Nelahozeves 26 13 0 13 46:38 44
8. FK Slavoj Stará Boleslav 26 14 0 12 76:56 43
9. SK Benátky nad Jizerou B 26 15 0 11 49:42 42

10. TJ Sokol Tišice 26 11 0 15 38:61 32
11. TJ Byšice 26 10 0 16 39:70 27
12. SK Bakov n/J 26 9 0 17 38:63 25
13. SK SLAVIA V. BOREK 26 8 0 18 31:81 23
14. FK Dlouhá Lhota 26 1 0 25 29:84 4

Konečná tabulka III. třída   (DBSK "B")
1. Řepov 22 18 2 2 92:39 56
2. SKP MB 22 14 2 6 63:47 44
3. Bakov „B“ 22 13 3 6 67:51 42
4. DBSK „B“ 22 13 2 7 75:45 41
5. Jivina 22 11 5 6 63:52 38
6. Bělá „B“ 22 10 2 10 60:62 32
7. Sporting MB „A“ 22 10 1 11 57:51 31
8. Klášter 22 8 3 11 77:78 27
9. Židněves 22 8 2 12 54:58 26

10. Březno 22 8 1 13 42:51 25
11. Branžež 22 3 2 17 46:87 11
12. Katusice 22 3 1 18 23:98 10

Konečná tabulka I.A třída   (DBSK "DOROST")
1. SK Zeleneč 26 22 0 4 89:21 66
2. SK Bakov n/J 26 20 2 4 90:42 62
3. TJ Sokol Luštěnice 26 17 2 7 89:39 53

4. FK Brandýs - Boleslav 26 14 2 10 69:53 44
5. SK Benátky nad Jizerou 26 14 1 11 68:59 43
6. FK Dobrovice 26 11 3 12 56:49 36
7. SK Bělá pod Bezdězem 26 10 5 11 62:73 35
8. TJ Sokol Klecany 26 10 3 13 55:59 33
9. FK PŠOVKA MĚLNÍK 26 9 3 14 62:81 30

10. TJ Sokol Libiš 26 7 6 13 45:64 27
11. TJ Sokol Chotětov 26 7 6 13 36:59 27
12. TJ Klíčany 26 8 3 15 46:70 27
13. Dolnobousovský SK 26 8 3 15 57:91 27
14. FK Loučeň 1893 26 4 3 19 39:103 15

Konečná tabulka Okresní přebor   (DBSK "ŽáCI")
1. Akuma MB (SD) 24 24 0 0 226:12 70
2. Bakov (SD) 24 21 0 3 127:16 63
3. Jivina 24 18 0 6 114:38 56
4. Kostelní Hlavno (SD) 24 18 0 6 133:39 54
5. DBSK 24 15 0 9 82:60 45
6. Židněves (SD) 24 13 0 11 100:47 39
7. Bezno (SD) 24 11 0 13 61:54 34
8. Zdětín 24 11 0 13 64:98 31
9. Březno 24 10 0 14 79:96 30

10. Sporting MB (SD) 24 9 0 15 67:104 27
11. Skalsko 24 4 0 20 23:182 12
12. Krnsko 24 1 0 23 21:168 4

13. Horky 24 1 0 23 10:193 3

Starší přípravka I.B skupina – jarní část
Konečná tabulka po čtyřech turnajích

Poř. Družstvo Záp. +  0    -  Skóre  Body
1 SKP MB „A“    12      11    0   1  64:23     33
2 DBSK    12  8    1   3  60:31     25
3 Doubrava    12  3    1   8  28:53     10
4 Bezno    12  1    0   11  14:59      3
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OPERÁTOR VÝROBY
• Manuální zručnost

• Praxe z výrobní společnosti

OPERÁTOR SKLADNÍK 
• Platný průkaz VZV
• Prokazatelná praxe

VOLNÉ POZICE

AK
TU
ÁL
NĚ

HLEDÁME

VOLEJTE BEZPLATNOU LINKU 
800 44 66 55

Bližší informace o volných pozicích najdete na  
www.magnabohemia.cz

Chcete se k nám přidat?

HLEDÁME KOLEGY NA NOVĚ VZNIKAJÍCÍ PRACOVIŠTĚ 
PLAZY U MLADÉ BOLESLAVI A NOVÝ PROJEKT  

RENOMOVANÉ ZNAČKY AUDI PRO MODELY A6, A7.
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Společenská k ronika
ÚMRTí
Miluše Austová, červen, Dolní Bousov (90 let)

Vladimír Rejman, červen, Dolní Bousov (58 let)

Květuše Mládková, červenec, Dolní Bousov (72 let)

ŽIVOTNí JUBILEA OBČANŮ
Srpen
04. 08. Brožíčková Miroslava, Dolní Bousov 80

05. 08. Bayerlová Anna, Dolní Bousov 85

13. 08. Pešková Marie, Dolní Bousov 81

18. 08.  Popelka Zdeněk, Dolní Bousov 86

18. 08.  Vaníčková Růžena, Dolní Bousov 85

20. 08.  Matula Jiří, Vlčí Pole 75

21. 08.  Novák Miroslav, Dolní Bousov 70

21.08.  Svoboda Jiří, Dolní Bousov 70

26. 08.  Dudková Alena, Dolní Bousov 75

26. 08.  Králová Lidmila, Dolní Bousov 92

27. 08.  Roudná Marie, Dolní Bousov 89

Září
02. 09. Vorel Ludvík, Bechov 75

03. 09. Klauzová Miloslava, Dolní Bousov 90

03. 09.  Nohová Věra, Dolní Bousov 84

17. 09.  Taclík Jiří, Dolní Bousov 75

20. 09.  Svobodová Jindra, Dolní Bousov 70 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

Pokud oslavíte významné jubileum v měsíci říjnu a listopadu 
a nepřejete si být zveřejněni v dalším čísle zpravodaje, můžete 
tuto skutečnost zavolat do redakce na tel. 322 312 001, napsat 
na mail: infocentrum@dolni-bousov.cz nebo se zastavit v info-
centru osobně, a to nejpozději do 15. 9. 2017.

Poděkování 
Děkuji členům výboru SDH p. Kulovi, Hošicovi a Hrušovskému 
st. za gratulaci a milý dárek k 70. narozeninám.   Miroslav Bobek

Děkuji paní Jelínkové a panu tajemníkovi Kulovi za blahopřání 
k mým narozeninám.                                            Květa Mrázková

Děkuji městskému úřadu, panu starostovi M. Bočkovi a paní Je-
línkové za milou návštěvu. Hasičskému sboru Vlčí Pole za pře-
kvapení, které mi připravil J. Hurský s jeho hudbou. Pěkně děkuji 
všem přátelům a celé mojí rodině za oslavu mých narozenin. Také 
všem srdečně děkuji za květinové a věcné dary   Milada Karešová

Děkuji paní Jelínkové a panu tajemníkovi Kulovi za blahopřání 
k mým narozeninám.                                        Miroslav Drobeček

Blahopřání 
Přejeme vše nejlepší k 75. narozeninám panu Jiřímu Taclíkovi, 
hlavně hodně zdraví a spokojenosti přeje 

manželka s dětmi a s rodinami. 

Smuteční poděkování 
Děkujeme všem, kteří se 12. 7. na dolnobousovském hřbitově na-
posledy rozloučili s paní Květuší Mládkovou. Děkujeme za květi-
nové dary, projevy soustrasti a pohřební službě Krejčíkovi za vy-
pravení pohřbu.                                    Manžel a dcery s rodinami

Vzpomínka 
V srpnu uplyne 7 let od úmrtí mého manžela, tatínka, dědečka 
a pradědečka Josefa Jaroše a rok od úmrtí mého syna Luďka. 
Za tichou vzpomínku děkuje                      Marie Jarošová s rodinou.

V září tomu bude 50 let, co zemřela naše maminka a babička 
paní Marie Nechánská. S láskou stále vzpomínají 

děti se svými rodinami.

Dne 23. 5. by oslavil pan Pavel Sedláček rodák z Dolního Bou-
sova 55. narozeniny a 15. 8. uplyne bohužel smutné 10. výročí co 
nás navždy po zákeřné nemoci opustil. Kdo jste ho znali a měli 
rádi, věnujte mu tichou vzpomínku. Děkujeme. 
Stále vzpomínají 

děti Simona, Pavel, Jan a Anetka a rodina Barešova. 

Inzerce
 Kupím rodinný dům v Dolním Bousově a okolí 4 + 1 nebo větší, 
podsklepený, v dobrém stavu. Tel. 603 818 851.

 Prodej slepiček. Drůbež Červený Hrádek opět prodává slepičky 
snáškových plemen typu Tetra hnědá a Dominant ve všech barvách 
z našeho chovu! 

Stáří 14 - 19 týdnů. Cena 149-180,- Kč/ks. 

Prodej se uskuteční: 19. srpna, 16. září a  14. října  2017 Dolní 
Bousov – u vlak. nádraží v 15.00 hod. 

Při prodeji slepiček – výkup králičích kožek – cena dle poptávky.

Informace: Po - Pá 9 - 16 hod. - tel. 601 576 270, 728 605 840.


